
برای تخریب قوه قضائیه فیلم وداع می سازند
آیت الله آملی لاریجانی: دستگاه قضا آخرت خود را به خاطر دنیای دیگران نخواهند فروخت

زندان رفتن مهدی هاشــمی رفسنجانی آنقدر پرسرو صدا بود که تا مدت ها باید 
منتظر واکنش ها و اظهار نظرها راجه به آن باشــیم. از آن روز تاریخی، دو فیلم 
موجود اســت، یکی وقتی هاشمی پدر داشت در گوش پســر قرآن می خواند و 
سپس گفت:» جامعه زحمات تو را فراموش نخواهد کرد، خداحافظ«، یکی هم 
وقتی مهدی هاشمی متنش را قرائت کرد، همسر و فرزندانش را در آغوش کشید 
و رفت. صادق آملی لاریجانی اما ساکت ننشست. رئیس قوه قضائیه، فیلم ها 
را »تخرین آراء قضایی« توصیف کرد، صحبت های لاریجانی اما شاید واکنش 
به این گفته باشد:»حکم مهدی غیرقانونی و غیرشرعی است.« حرفی که وکیل 

مهدی هاشمی، از قول هاشمی پدر نقل کرد.

احکام صادره تنها متعلق به قشر ضعیف و مردم 
جامعه نیست

رئیس دســتگاه قضا، با اشاره به تلاشــهایی برای تخریب 
دستگاه قضایی به دلیل صدور احکام و آرا مربوط به برخی 
مســئولان و یا وابستگان به برخی مســئولان اشاره کرد و 

گفت:» چنین تلاشــهای مخربی در عزم دستگاه قضایی 
خللی ایجاد نمی کند، گاهی ممکن است برخی آرا اشتباه باشد 

اما تخریب نهاد قضایی آنهم بدون دلیل و سند و صرفاً 
به دلیل اینکه رای علیه بستگان ما صادر شده 

کاری شــرعی و قانونی نیســت. از هر قشر 
و طبقه ای در این کشــور ممکن اســت 

افرادی محکوم شــوند، احــکام و آرا 
صادره تنها متعلق به قشر ضعیف 

و مردم عادی جامعه نیســت و 

نباید فضا را طوری پیش ببریم که هر کسی زمانی مسئولی بوده و حالا علیه او و 
یا وابستگانش حکمی صادر شده، تمام قوه قضاییه و زمین و زمان را زیر سوال 

ببرد و برای تخریب قوه قضاییه فیلم وداع درست کند.«
آملی لاریجانی تاکید کرده است که هیچ انگیزه ای در مسئولان قضایی جهت 
صدور حکم برای افراد مختلف نیست. وی در این خصوص بیان می کند:» در 
مســئولان قضایی برای صدور آرای غیرعادلانه و غیرقانونی علیه هیچ فردی 
وجود ندارد و مسئولان عالی قضایی و بدنه دستگاه قضا آخرت خود را به خاطر 
دنیای دیگران نخواهند فروخت. همچنین رویکرد قوه قضاییه همواره حرکت 
در مســیر اتقان آرا، رأي عادلانه، اعتدال و قانون اســت و توصیه ما به افرادی 
که بدون مبنا، احکام قضات را زیر ســوال می برند این اســت که از راه اشــتباه 
برگردنند و اگر اعتراضی هم دارند از مســیر درســت و قانونی اقدام 
کنند. هوشیاری رسانه ها در پرهیز از تبدیل شدن به ابزاری برای 
مظلوم نمایی رسانه ای برخی افراد به وجود بیاید. البته توقع این 
گاهی بخشی جامعه به نحو  است که خبرنگاران محترم برای آ
صحیح تلاش و در مسیر پیشگیری از وقوع جرم حرکت کنند.«
وی در ادامه به گلایه های رســانه از دســتگاه قضا اشاره کرد 
و گفت:» رســانه هــا هم گلایــه هایی از دســتگاه قضایی 
دارند که برخی از آنها ممکن اســت به حق باشد، 
دادســتان ها هم در بحث رسیدگی به پرونده 
های مطبوعاتی تا جایی که ممکن است 
ســختگیری نکنند و اگــر اتهاماتی 
چون توهین و افترای اثبات شده 
ای در کار نیست و خبرنگاران 
نیز خود اذعان می کنند که 

قصدشــان ترویج خلاف واقع نبوده، همراهی کنند تا پرونده قضایی علیه آنان 
شکل نگیرد و البته خبرنگاران محترم نیز باید در کارشان دقت نمایند تا مرتکب 
توهین، افترا و نشــر اکاذیب نشــوند. در ســال همدلی و همزبانی، رسانه ها و 
خبرنگاران باید کمک کننده دستگاه قضایی باشند و از نشر اخباری که موجب 
انشقاق در جامعه می شود پرهیز کنند و بدانند که دشمنان این نظام از هر اقدام 
و تلاش برای ضربه زدن به اقتدار کشورمان دریغ نمی کنند و یکی از مهمترین 
این تلاشــها دامن زدن به شــایعات و گمراه کردن اذهان و به خطر انداختن و 

متزلزل کردن نظام است.«

امیدوارم آمریکایی ها گذشته پراشتباهشان را جبران کنند
آیت اللــه آملی لاریجانی درانتهای ســخنانش با تاکید بر بــه تلاش غرب و به 
خصوص آمریکایی ها در گسترش موج جدید ایران هراسی گفت:» شایعه سازی 
علیه اقدامات ایران از جمله انتشار اخباری مربوط به پارچین پس از توافق هسته 
ای، کاری غیرصحیح و خلاف توافق هسته ای است که آمریکایی ها نسبت به 
آن اقدام کردند. مطابق فتوای مرجع و رهبر دینی کشورمان تولید، نگهداری و 
بکارگیري سلاح اتمی حرام است آمریکایی ها حتی پس از توافق هسته ای و با 
علم به فتواي مذکور به این مسئله دامن می زنند و جنجال رسانه ای به پا می کنند 
که ما با توافق جلوي ساخت بمب اتمي را گرفته ایم و تلاششان این است که ایران 
هراسی را در منطقه ترویج دهند درحالیکه با وجود فتواي مذکور، کسي در ایران 

بدنبال سلاح هسته اي نبوده است که با توافق بخواهند آن را منتفي سازند.«
رئیس قوه قضاییه همچنین ضمن ابراز امیدواری از جبران گذشــته پراشــتباه 
مقامات آمریکایــی علیه ایران گفت:» امیــدوارم این اتفــاق در مورد مقامات 
آمریکایی بیفتد وآن ها حضور عزتمندانه و با اقتدار ایران پای میز مذاکره را طور 

دیگری تفسیر نکنند و بر طبل اشتباهات گذشته خود نکوبند.«

در انتخابات امسال شاهد وزن کشی بالایی خواهیم بود
وزیر کشور گفت: در انتخابات امسال شاهد رقابت گسترده ای خواهیم بود و وزن کشی بالایی صورت می گیرد. عبدالرضا رحمانی فضلی با اعلام اینکه تاکنون چهار هزار نفر در سراسر کشور برای شرکت 
در دو انتخابات امســال اعلام حضور کرده اند، تاکید کرد باید برای برگزاری انتخاباتی سالم و به دور از شــائبه و استفاده از ابزارهای غیرقانونی بکوشیم. وی درمورد عملکرد دوساله دولت گفت دولت در 
شــرایط سختی مسئولیت کشور را به عهده گرفت اما با هدایت های رهبری، تدبیر رئیس جمهور و حمایت های مردم توانست توفیقات چشمگیری در زمینه کنترل تورم، ورود به عرصه رونق اقتصادی و 
ثبات داشــته باشد. رحمانی فضلی به فعال شدن روزنامه ها و احزاب و سروسامان گرفتن خانه احزاب در عرصه سیاست داخلی و توفیق در مذاکرات، برداشتن تحریم ها و عادی شدن روابط با کشورهای 
منطقه در زمینه سیاست خارجه، به عنوان نمونه هایی از این توفیقات اشاره کرد. وی که در نشستی با اهالی رسانه به مناسبت روز خبرنگار سخن می گفت، با بیان اینکه وظیفه ما امیدوارکردن مردم است 

گفت: مردم اگر مایوس شوند هیچ تلاشی نخواهند کرد. وزیر کشور با اشاره به سیل اخیر درمورد نحوه اطلاع رسانی در شرایط بحرانی گفت ما امکان پیش بینی حوادث خرد را نداریم و به یک باره شاهد 
هجمه برخی رسانه ها به دستگاه های مختلف برای معرفی مقصر بودیم که این درست نیست.

نامه بابک زنجانی کذب محض است
یک عضو کمیته پیگیری پرونده زنجانی در 
مجلس معتقد اســت نامه بابک زنجانی به 
اعضای کمیســیون انرژی مجلس، کذب 
محض اســت. امیرعباس سلطانی نماینده 
مردم بروجن در واکنش به خبر ارســال نامه 
بابک زنجانی به کمیسیون انرژی گفت این 

نامه کذب محض است، چراکه اگر قرار به ارســال نامه بود این نامه باید به 
دست او می رسید. وی افزود به نظر می رسد این نامه ازجمله مواردی است 
که زنجانی می خواهد با حاشیه ســازی در آن برخی را سرکار بگذارد، چراکه 
این قبیل حرکات از جمله فرهنگ این فرد برشــمرده می شود. عضو کمیته 
پیگیری پرونده بابک زنجانی در مجلس همچنین تصریح کرد: معتقدم آقای 
زنجانی با چنین عکس العمل هایی به دنبال کشتن زمان و مدیریت اهداف 

خود است که بنده معتقدم وی تلاش بیهوده ای می کند.

آمریکا دبه دربیاورد، ما هم دبه درمی آوریم
رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجی مجلس گفت: ما همچنان به آمریکا 
بی اعتماد هستیم. علاءالدین بروجردی با 
بیان این موضوع تاکیــد کرد در این فضای 
بی اعتمــادی نگرانی وجود دارد و اگر آن ها 
بــازی دربیاورند و دبه دربیاورنــد ما هم دبه 

درمی آوریم. بروجردی با اشــاره به بررســی جدی و دقیق جمع بندی نتایج 
مذاکرات ایران و گــروه 1+5 در مجلس گفت که اگــر غربی ها به تعهدات 
خود در این توافق عمل نکنند، ایران هم هیچ گونه تعهدی نخواهد داشت. 
بروجردی درباره وضعیت بررسی توافق نامه در آمریکا و لغو تحریم ها یادآور 
شد فرض بر این است که دولت آمریکا تحریم ها را لغو و کنگره تحریم های 
خود را متوقــف کند و درصورتی کــه نقض عهد کنند این حــق برای ایران 

محفوظ است که عمل متقابل انجام دهد.

صندوق های رای شفاف می شوند
قائــم مقــام وزارت کشــور اعــلام کــرد: 
صندوق هــای رای شــفاف و انتخابــات 
الکترونیکی در 9 کلان شهر برگزار خواهد 
شــد. حســینعلی امیری با بیان این دو خبر 
درخصوص شفاف شدن صندوق های رای 
گفت با توجه به این اصــل قانونی که تاکید 

بر مخفی بودن آرا دارد، ســعی شد به نوعی اقدام شود که صندوق ها شفاف 
باشند، اما تعرفه داخل صندوق قابل خواندن نباشد. وی همچنین گفت در 
زمینه برگزاری انتخابات الکترونیک شــورای نگهبان به این موضوع تاکید 
دارد که باید نظارت این شــورا کامل امکان پذیر باشد که ما نیز این مسئله را 
حق این شورا می دانیم. قائم مقام وزارت کشور اعتبار لازم را برای برگزاری 
انتخابات الکترونیک 400 میلیارد تومان برای سراسر کشور و 170 میلیارد 

تومان برای 9 کلان شهر اعلام کرد.

اعلام حکم جیسون رضاییان هفته آینده
وکیــل مدافع جیســون رضاییــان گفت: 
رای این پرونــده طی یک هفته آینده صادر 
می شــود. لیلا احســن با بیان اینکه امروز 
چهارمین و آخرین آخرین جلسه رسیدگی 
به ایــن پرونده برگزار شــد، درمــورد روند 
رســیدگی به پرونــده گفت روند رســیدگی 

به ایــن پرونده همانند دیگر رســیدگی هایی بود که در ســایر دادگاه انجام 
می شــود. احســن درباره پرونده یگانه صالحی همسر جیسون رضاییان و 
عکاس همراه وی گفت هنوز به پرونده آن ها رسیدگی نشده است. جیسون 
رضاییان روزنامه نــگار ایرانی تبار آمریکا، چندی پیش به همراه همســر و 
یکی از دوستانش بازداشــت شد و کمی بعد همسر و دوست او آزاد شدند، 

اما او در بازداشت ماند.

پسر مهاجرانی شکایت کرد
وکیل مدافع محمدمحســن مهاجرانی، پسر 
عطاءالله مهاجرانی گفت که موکلش از مسعود 
میرکاظمی، وزیــر نفت دولــت احمدی نژاد 
به اتهام نشــر اکاذیب شــکایت کرده اســت. 
ســیدمحمود علیزاده  طباطبایــی در این باره 
گفت: من به وکالت از آقای محمدمحســن 

مهاجرانی از آقای میرکاظمی به دلیل طرح موضوع »دلال ماجرای دکل نفتی« 
شکایتی به اتهام نشراکاذیب به قصد تشویش اذهان عمومی ثبت کرده ام. او با 
بیان اینکه مسعود میرکاظمی خودش هم می داند که این ادعا دروغ است، اظهار 
کرد: پرونده شکایت ما به شعبه 4 دادسرای فرهنگ و رسانه در حال رسیدگی است. 
به گفته علیزاده طباطبایی قرار شده است بازپرس شکایت را به دفتر نظارت بر 
امور نمایندگان بفرستد و آن ها امیدوارند پرونده سریع تر به دادسرا برگردانده شود.

هاشمی در انتخابات سالم تشکیک کرد
دبیرکل حزب مؤتلفه اسلامی درمورد سخنان 
اخیر هاشــمی رفســنجانی گفت متأسفانه 
ایشان برای چندمین بار تشکیک در انتخابات 
ســالم را مطرح کردند. محمدنبی حبیبی با 
انتقاد از این سخنان گفت خوب است ایشان 
به یاد آورند که امام پس از جنجال های پدید 

آمده درباره انتخابات مجلس ســوم فرمودند: باید توجه داشــت که هدف از 
انتخابات در نهایت، حفظ اسلام است. وی همچنین درمورد سخنان هاشمی 
که گفته بود کسانی که در زمان انقلاب در کوچه های روستاهایشان می گشتند 
حالا انقلابی شده اند، اظهار کرد جای تعجب دارد اگر هاشمی چنین سخنی 
را گفته باشــد و در این زمینه به تذکرهای مدام امام به مسئولان درمورد اینکه 

پابرهنه ها انقلاب کردند و آن ها را به مقامی  رسانده اند، اشاره کرد. 

 در هر مذاکراتی 
باید هزینه هایی داده شود

نشست ویژه اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس با معاون وزیر خارجه، با بحث هایی حول 
محورهای راســتی آزمایی از جانب آژانس بین المللی 
انرژی اتمی، نحوه تشکیل و وظایف کمیسیون مشترک 
برای نظارت بر توافق، شرایط قطعنامه شورای امنیت بر 
تحریم های تسلیحاتی علیه ایران، رویکرد دوگانه آژانس 
در برخورد با توافق هسته ای،زمان دقیق اجرای توافق، 
اجرای تعهدات و شرایط راستی آزمایی، پذیرش اختیاری 
پروتکل الحاقی، لغو تحریم های سوئیفت و تحریم های 
نفتی، شرایط غنی سازی و تولید سانتریفیوژ پس از پایان 

توافق و ... برگزار شد. 

برجام کشورها را تشویق به تحقیق با 
ایران می کند

عباس عراقچــی، معاون وزیــر خارجه درخصوص 
علت انتخــاب آژانس بــرای راســتی آزمایی توافق 
هســته ای گفت: راســتی آزمایی آژانــس در کل به 
صورت کمّی اســت، البته آژانس در توافق ژنو سابقه 
خوبی در راســتی آزمایی دارد، اما واقعیت این است 
که در عرصه برای اجرای تعهدات و راســتی آزمایی 
هیچ داور بین المللی دیگری وجود ندارد و نمی توان 
جایگزین دیگــری به جای آژانس پیــدا کرد. وی در 
خصوص گنجاندن بازرسی های غیرمتعارف در برجام 
تصریح کرد:» اساســاً براساس قانون، بازرسی ها در 
چارچوب پروتکل الحاقی صورت می گیرد و پروتکل 
الحاقی یک معاهــده متعارف بین المللی اســت که 
تاکنون بیش از 140 کشــور به آن پیوسته اند و 120 
کشور هم اکنون در حال اجرای آن هستند. از این رو 
این قانون و موضوعات مطرح شده مختص به ایران 
نیست. از سوی دیگر برجام کشورها را تشویق می کند 
که در بحث تحقیق و توسعه با ایران همکاری کنند.«

در تولید سانترفیوژ محدودیت نداریم
عراقچی در ادامه به به بحث برنامه ریزی ایران برای 
تولید ســوخت 6 نیروگاه اتمی اشــاره کرد و گفت:» 
غالباً برنامه تمام کشورها 10 ساله ارائه می شود، اما 
ما احتمالا برنامه 15 ســاله به آژانــس ارائه خواهیم 
کرد که براســاس برنامه ریزی ها در پایان برنامه یک 
میلیون سو تولید خواهد شد. براساس برجام ایران تا 
8 ســال در تولید ماشین های جدید محدودیت دارد، 
اما در بحث تولید سانتریفیوژها محدودیتی نخواهیم 
داشت. ایران تا 3 ماه آینده برنامه غنی سازی خود را به 

آژانس بین المللی انرژی اتمی ارائه می کند.«

محدودیت غنی سازی جزو خطوط قرمز 
رهبری نبود

عضو ارشد تیم مذاکره کننده به سخنان رهبر معظم 
انقــلاب در خصوص مذاکرات هســته ای پرداخت 
و بیان کرد:» برخی مطــرح کرده اند که محدودیت 
غنی سازی جزو خطوط قرمز رهبری بوده است،  حال 
کجا این موضوع جزو خطوط قرمز ایشان بوده است، 
بلکــه رهبر معظم انقلاب فرمودنــد که تحریم های 
اقتصــادی و مالی، یکجــا و بقیــه در فاصله معقول 
برداشته شود، از این رو من ترجیح می دهم که موارد 
به صورت کارشناســی بررسی شــود. در هر عملیات 
یا مذاکراتی باید هزینه هایی داده شــود. از این رو در 
مذاکــرات نیز بایــد دســتاوردهای کلان را ببینیم. 
براساس خطوط قرمز نظام می بایست برگشت پذیری 
متقابل باشــد، نه اینکه اصلا برگشــت پذیری وجود 
نداشته باشد که قطعاً این موضوع غیرمنطقی است. 
از ایــن رو از اول نیز قــرار نبود اصلا برگشــت پذیری 

نباشد، بلکه قرار بود برگشت پذیری متقابل باشد.«

خبرنامه
3 دوشنبه 19 مرداد ماه 1394

فرارو گفته است: »چرا آمدن مک دونالد سیاسی شد؟«
مخالفان آمدن مک دونالد اغراض سیاسی دارند. یک کارشناس مسائل سیاسی بابیان این مطلب گفت: گروهی که توافق هسته ای منافع 

آن ها را به خطر انداخته است، از هر فرصتی برای تخریب دولت و ناچیز نشان دادن دستاوردهای توافق هسته ای استفاده می کنند.

روز نو گفته است: »دلایل هجمه به هاشمی«
یقینا اگر آقای هاشمی رفسنجانی اعلام می کرد که برای انتخابات مجلس خبرگان نامزد نخواهد شد یا توافق هسته ای وین صورت 

نمی گرفت، یک مورد از این تخریب ها و هجمه ها به ایشان وارد نمی شد.

پارس نیوز گفته است: »اجرای حکم آقازاده موجب دلگرمی مردم به قوه قضاییه«
درمورد فشارهایی که بر قوه قضاییه است و به تعبیر وکیل مهدی هاشمی برخی این حکم را خلاف بین شرع می دانند، انتظار این است که آقای 

هاشمی پدر باید ببیند که آیت الله گیلانی در انتخاب بین فرزند و نظام چه کردند؟ آیت الله خزعلی چه کردند؟ آیت الله مشکینی چه کردند؟

598 گفته است: »۱۱ اشتباه مهم در تعاریف سرلشگر فیروزآبادی از برجام«
با وجود امتیازهای فراوان داده شده و خط قرمزهای متعددی که از آن ها عبور شده و حفره های عمیق امنیتی که علیه امنیت کشور در متن 

برجام و قطعنامه وجود دارد، ذکر این نکات قوت توسط برادر ارجمند بسیجی دکتر فیروزآبادی، بسیار خوشبینانه است.

عصر ایران گفته است: »شیوع انتقاد خیابانی در صحن پارلمان«
دیرزمانی است که برخی مشکلات مردم را فراموش کرده اند و تنها از میان کلمات رسانه های مکتوب و مجازی به دنبال یافتن سوژه  ای 

هستند که در صحن علنی مجلس علیه مخالفان خود استفاده کنند.

عکس روزسایت نگار

حضور مادر و همسر 
جیسون رضاییان در 
جمع خبرنگاران پس از 
آخرین جلسه دادگاه 


